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Forma: 
 
⇒ Verb modal + infinitiu (per referir-se al present o futur) 

You should go to the dentist (hauries d’anar) 
 

⇒ Verb modal + have + participi (per referir-se al passat i 
expressar coses de què ens penedim) 

You should have gone to the dentist (hauries d’haver anat) 
 
Classificació segons el seu significat:  ability, permission, 
possibility, deduction, advice, obligation, prohibition, no 
necessity 1 
 
¾ ABILITY (habilitat, capacitat) 

 
CAN – poder, saber 
BE ABLE TO – ser hàbil per, ser capaç de, poder, saber 
 

Present Passat Altres Temps 
can could ---  

am/is/are able to was/were able to be able to 
 

Exemples 
 

- He can/is able to swim (pres) 
- He could/was able to swim (past) 
- He will be able to swim (futur amb will) 
- He has been able to swim (present perfect) 
 
 
¾ PERMISSION (Donar o demanar permís, fer una request-petició) 

 
CAN – demanar i donar permís 
BE ALLOWED TO – demanar i doanr permís (semimodal) 
                                         
1 (si  no es diu el contrari , tots els contraris d ’una categoria són sinònims i  es poden usar 
indistintament) 

Verbs modals
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+ 
de més 
a menys 
possibili
tats 

- 

 
 
MAY – demanar i donar permís (formal) 
MIGHT – demanar i donar permís (formal) 
COULD – demanar permís (formal) 
 
Exemples 
 

- Can/May/Could/Might I use your pen? (demanar permís) 
- You are allowed to smoke in the corridor. 
- You can/may borrow my car if you need it (donar permís)  

 
¾ POSSIBILITY (possibilitat) 

 
CAN- pot ser que (possibilitat teòrica, no d’un cas concret) 
MAY – pot ser que (possibilitat concreta) 
MIGHT – pot ser que (possibilitat concreta) 
COULD – podria ser que (possibilitat concreta) 
 
 
Exemples 
 

- It can rain a lot in April (possibilitat teòrica i general) 
- Look at the clouds, it may rain this afternoon (hi ha força 

possibilitats que plogui) 
- Look at the clouds, it might rain this afternoon (hi ha força 

possibilitats que plogui) (may i might es poden usar com a sinònims) 
- Look at the clouds, it could rain this afternoon (hi ha possibilitats que 

plogui però no moltes, no està gaire núvol) 
 
¾ DEDUCTION o Logical Thinking  

(deducció, pensament lògic) 
 
⇒  Aquests verbs modals els podríem incloure en els de ‘possibil itat’ però els 
hem posat separats sota el nom de ‘deduction’ pq es refereixen a possibil itats 
extremes.  
⇒ D’una banda, MUST indica que segur que una cosa és d’una manera 
determinada, i  CAN’T , de l ’altra, indica tot el contrari que segur que una cosa no 
és d’aquella manera, que és impossible. Ho deduïm per lògica a partir d’uns fets i 
creiem que deu ser o no deu ser.  
⇒ Ull! ! !  No confongueu aquest modals amb el must d’obligació ni amb el can’t de 
no permís o prohibició! ! !  
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MUST – segur que.. . , deu 
CAN’T – segur que no.. . , no deu, és impossible 
 
Exemples 
 

- He must pass his exams. He has been studying for two weeks. 
- He can’t pass his exams. He has not started studying yet. 

 
 
¾ ADVICE ( donar consell) 
 
SHOULD – hauries de 
OUGHT TO – hauries de (consell més fort que should però igual a la  
               pràctica) 
HAD BETTER – hauries de (semimodal) (= ‘d better) 
 
Exemples 
 

- You should study more  
- You ought to study more 
- You’d better study more 

 
¾ OBLIGATION ( Obligació) 
 
MUST – haver de (= be obliged to) 
HAVE TO – haver de  
 

Present Passat Altres temps 
must ---- ( ---- 

have/has to had to have to 
 
Exemples 
 

- You must/have to do what they tell you (present) 
- You had to do what they told you (past) 
- You will have to do what they tell you (future will) 
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¾ PROHIBITION ( prohibició i no permís) 
 
MUST’NT – no poder, tenir prohibit 2  
CAN’T – no poder, no tenir permès (en el fons és ‘ no permís ’) 
NOT BE ALLOWED TO – no poder, no tenir permès ( “ ) 
 
Exemples 
 

- You mustn’t smoke in class 
- You can’t smoke in class 
- You aren’t allowed to smoke in class 

 
¾ NO NECESSITY ( No necessitat, no obligació) 
 
NEEDN’T – no cal, no és necessari (si vols ho fas, sinó, no) 
DON’T NEED TO – no cal 
DON’T HAVE TO – no cal 
 
Exemples 
 

- I needn’t do the homework 
- I don’t need to do the homework  
- I don’t have to do the homework 

 
¾ ALTRES USOS  
 
OFFERS (oferiments)- 

- I will do it for you  
- Shall I help you? (shall només s’usa amb I i We/negatiu shan’t) 

DECISIONS  
- I will have a 4 cheese pizza (en un restaurant) 

INTENCIONS  
- I will send you a postcard 
- I shall be here in a minute 

PREDICCIONS 
- John will not pass his exams. He hasn’t studied at all. 

 
                                         
2 encara que en un primer moment pogueu pensar que si  per obligació hi ha must i  have to 
per prohibició deuen ser els mateixos en negativa,  només podeu usar must ’nt, ja que 
don’t have to, com veureu més endavant, no serveix per prohibició sinó per no necessitat 
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INVITATIONS 

- Would you like a cup of tea? 
COSTUMS DEL PASSAT (com un passat simple) 

- I used to go to bed before 10 when I was a child 
- I didn’t use to like music when I was at school 

ATREVIMENTS 
- I dare tell her (m’atreveixo a dir-li)  
- I dare not tell her/don’t dare tell her 
- Dares she/does she dare tell her? 

(dare és un semimodal i pot anar amb o sense auxiliar) 


